
 
Valtuustoaloite koirapuiston rakentamisesta 
 
Kaupunginvaltuusto 22.04.2024 § 29  
  
 

Jussi Jatkola luki SDP:n  valtuustoryhmän valtuustoaloitteen. 
 
Mänttä-Vilppulassa on paljon koiranomistajia, jotka asuvat kerros- tai 
rivitaloissa eikä heillä ole omaa pihaa, missä koiran voisi päästä 
juoksemaan vapaana. Koiraa ei saa myöskään päästää irti missään 
taajama-alueella, joten tällä hetkellä nämä koiranomistajat joutuvat 
matkaamaan jonkun verrankin jotta löytävät paikan missä koiran voi 
päästää irti. Tästä syystä esitänkin että Mänttä-Vilppulaan voisi rakentaa 
koirapuiston. Tälle puistolle olisi jopa aluekin valmiina sillä sen voisi 
rakentaa entisen LänsiKoskelan koulun piha alueelle. Alue on tällä hetkellä 
hyvin vähällä käytöllä, sillä sen ainoa käyttö on Boccia kenttä. Tämän 
kentän takana olevaan puistikkoon tai vanhan pitkän louhelan takana 
olevalle nurmi/metsä alueelle voisi vain aidan rakentamalla perustaa 
koirapuiston. Alueella olisi myös parkkipaikkakin jo valmiina hiekkakenttää 
vastapäätä, joten sitäkään ei tarvitsisi rakentaa ja koiranomistajat 
pääsisivät autollakin paikalle. 

 
Valtuustoaloite liitteenä. 

    
Päätös Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen 

kaupunginhallitukselle valmisteltavaksi. 
 
Kaupunginhallitus 06.05.2024 § 127  
 

Hallintosäännön 121 §:n mukaan valtuustoaloitetta ei oteta heti 
käsiteltäväksi, vaan se lähetetään kaupunginhallitukseen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallituksen tulee ottaa aloite käsittelyyn viivytyksettä. 

 
Valmistelu ja lisätiedot: 
hallintojohtaja Anitta Hietaniemi 
anitta.hietaniemi(at)taidekaupunki.fi, puh. 044 097 9202 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 
 

Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää ohjata valtuustoaloitteen 
kaupunkikehityspalveluiden palvelualueen valmisteltavaksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
Kaupunkikehityslautakunta 12.11.2024 § 139  
  

Sijaintinsa puolesta entisen Länsi-Koskelan koulun alue sopii koirapuiston 
toteuttamiseen. Hanke edellyttää toimenpideluvan ja naapurikuulemisen. 
Kennelliitto suosittelee, että koirapuiston koko olisi vähintään 3000 m² (60 
x 50 m) ja se olisi jaettu kahteen erilliseen osastoon, eli pienille ja suurille 
koirille omansa. Aidan korkeus tulisi Kennelliiton suosituksen mukaan olla 
vähintään 125 cm. Kaupungin rakennettava koirapuisto olisi 
kuluttajaturvallisuuslain piiriin kuuluva palvelu, joten vastuu alueen 
turvallisesta käytöstä on kaupungilla. 
  
Koirapuistoon tulisi rakentaa ainakin seuraavat varustukset ja laitteet: 
- alueen aitaus käynti- ja huoltoporttineen 
- turvallisen alustan koirien tassuille 



- jätehuollon järjestäminen sekajätteille ja koirien ulosteille 
- istumapaikkoja 
- valaistus 
- alueen opastaulu 
 
Kustannusarvio on noin 100 000 € riippuen alueen varustuksesta ja 
koosta. Tämä on ainoastaan vain koirapuiston investointikustannus. 
Tämän jälkeen tulee kustannuksia alueen kunnossapidosta ja hoidosta 
kaupungille vuosittain. 
 
Kaupungissa on kolme taajamaa, Kolho, Vilppula ja Mänttä, joten 
koirapuisto todennäköisesti tulisi palvelemaan pientä käyttäjäryhmää. 
 
Vilppulassa oli joitakin vuosia sitten yksityisen ylläpitämä koirapuisto, mutta 
se ei saanut suosiota.  

 
Koirapuiston voi toteuttaa ja ylläpitää myös yhdistys. Kaupunki voi antaa 
yhdistykselle käyttöoikeuden, jolloin ei peritä maa-alueesta vuokraa. 
Käyttöoikeuden saamisen periaatteena on, palvelu on tarkoitettu 
kaupunkilaisille. Yhdistys voi hakea myös avustusta kaupungilta normaalin 
avustushakukanavan kautta.  

 
Valmistelu ja lisätiedot: 
kaupunkisuunnittelupäällikkö Julia Virtanen 
infrapalvelupäällikkö Arto Myllylä 
arto.myllyla(at)taidekaupunki.fi, puh. 050 033 3538 
 

Esittelijä Kaupunkikehitysjohtaja Ville Keränen 
 

Päätösesitys Kaupunkikehityslautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle ja 
edelleen kaupunginvaltuustolle 
 
- kaupunki ei aloita koirapuiston rakentamista tässä vaiheessa 
- todeta, että koirapuiston aloite on loppuun käsitelty 
 
Pykälän osalta pöytäkirja tarkastetaan kokouksessa. 
 

Päätös Päätösesitys hyväksyttiin yksimielisesti keskustelun jälkeen. 
 
Kaupunginhallitus 18.11.2024       
1955/10.03.01.00/2024    
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 

 
Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää 

1. merkitä tiedoksi kaupunkikehityslautakunnan päätöksen; 
2. esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee tiedoksi 
kaupunkikehityslautakunnan päätöksen ja toteaa, että aloite on loppuun 
käsitelty. 
 

Päätös    
 


